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Aanleiding 

Tijdens het Commissiedebat (CD) Wadden van 6 februari jongsleden heeft uw 

voorganger een Kamerbrief toegezegd aan de Kamerleden Krul (CDA) en De Vries 

(VVD) over de stand van zaken rond de overdracht van de haven van Oudeschild 

van het Rijk naar de gemeente (verzoek Krul) en over het onderhoud aan de 

haven van West-Terschelling (verzoek De Vries). 

Geadviseerd besluit 

Verzenden van bijgevoegde brief aan de Tweede Kamer. 

Kernpunten 

Haven van Oudeschild 

• Kamerlid Krul vroeg tijdens het CD Wadden om in kaart te brengen wat de 

voortgang is van het meningsverschil tussen Rijkswaterstaat (RWS) en de 

gemeente Texel over de afkoopsom voor het onderhoud van de haven in 

Oudeschild.  

• In 2008 is de haven van Oudeschild door RWS overgedragen aan de gemeente 

Texel. In 2021 heeft RWS gebruik gemaakt van de mogelijkheid tot eenmalige 

afkoop van het beheer en onderhoud en heeft de gemeente de afkoopsom 

ontvangen. De gemeente heeft destijds aangegeven de door RWS gebruikte 

discontovoet bij het vaststellen van de afkoopsom te hoog te vinden. De 

gebruikte discontovoet is rijksbeleid vanuit het ministerie van Financiën en 

maakte onderdeel uit van de overeenkomst tussen RWS en de gemeente bij 

de overdracht in 2008. Met het storten van de afkoopsom in 2021 beschouwt 

RWS de overdracht dan ook als afgerond.  

• De gemeente Texel heeft omwille van de toekomstige invulling van de haven 

aangegeven graag nadere afspraken te willen maken over twee 

huurovereenkomsten met RWS. RWS maakt middels deze 

huurovereenkomsten gebruik van grond bij de haven van Oudeschild. De 

gemeente wil deze grond betrekken bij de toekomstige invulling van de haven. 

RWS heeft richting de gemeente aangegeven welwillend te staan tegenover 

het maken van nadere afspraken. 

 

Haven van West-Terschelling  

• Kamerlid De Vries heeft aanvullend op de vraag van Kamerlid Krul gevraagd 

om in de Kamerbrief ook in te gaan op het onderhoud van de haven van West-

Terschelling en de stand van zaken daaromtrent. 



 

Datum 

7 juli 2025 
 

Onze referentie 

RWS-2025/12994 
 

Bijlage(n) 

2 
 

Aan 

Minister 

RWS INFORMATIE Pagina 2 van 2 

 

• In 2006 is de haven van West-Terschelling door RWS overgedragen aan de 

gemeente Terschelling met bijbehorende afkoopsom voor het toekomstig 

beheer en onderhoud. Het havendeel voor de veerdienst is bij RWS gebleven. 

• RWS renoveert momenteel het rijksdeel van de veerhaven. In de 

voorbereidingen heeft de gemeente aan RWS verzocht om de veerhaven op te 

hogen. RWS zag hier toen geen mogelijkheid en noodzaak toe. Hier zijn 

destijds ook Kamervragen over gesteld en schriftelijk beantwoord (zie 

Krachtenveld). Tijdens de uitvoering van de renovatie bleek het alsnog 

mogelijk om bepaalde delen van de veerhaven te verhogen waarmee 

gedeeltelijk tegemoet is gekomen aan de wens van de gemeente. 

• De gemeente heeft voor haar deel van de haven geconstateerd dat de kades 

en damwanden vervangen dienen te worden. De gemeente treft hiervoor 

momenteel de voorbereidingen. Voor het borgen van de langere termijn 

bereikbaarheid van de haven en het eiland werkt de gemeente aan een 

mobiliteitsvisie voor het havengebied. De gemeente ziet hiervoor een grote 

opgave op zich afkomen. Hierover heeft op 11 juni jl. een gesprek 

plaatsgevonden tussen de gemeente en het ministerie. In het gesprek is de 

opgave en de urgentie ervan besproken. Het ministerie heeft aangeboden om 

mee te denken over de lange termijn visie voor de haven, die momenteel 

opgesteld wordt door gemeente Terschelling. 

Krachtenveld 

Vanuit de Kamer zijn eerder vragen gesteld over het verzoek van de gemeente 

Terschelling aan RWS om het veerhaven terrein op te hogen. Op 4 juli 2023 is de 

beantwoording hierop naar de Kamer gestuurd (bijlage 2). 

De gemeente Terschelling heeft recent een brief naar de SG van IenW gestuurd 

met het verzoek om het gesprek aan te gaan over de toekomst van de haven van 

West-Terschelling. De gemeente ziet een grote opgave op zich afkomen, die zij 

verwachten niet zelf te kunnen dragen. 

Informatie die niet openbaargemaakt kan worden 

Geen 

Bijlagen 

Volgnummer Naam Informatie 

1 Kamerbrief overdracht haven 

van Oudeschild en onderhoud 

haven van West-Terschelling 

De concept Kamerbrief gaat in 

op de stand van zaken rond de 

overdracht van de haven van 

Oudeschild en over het 

onderhoud aan de haven van 

West-Terschelling. 

2 Beantwoording Kamervragen 

ophoging havengebied 

Terschelling 

Vragen van de leden Koerhuis 

en Bevers (beiden VVD) aan de 

Minister van IenW over het 

bericht dat Terschelling het 

havengebied met 30 centimeter 

ophoogt maar dat 

Rijkswaterstaat niet meedoet 

(ingezonden 13 juni 2023) 

 


